

trice des Romains, d'une Part ; et le Serenissime et très Puissant Prince Louis Quinze, par la Grace de Dieu Roy très Chretien de l'autre ; Comme aussi entre le Roy de la Grande Bretagne, l'Imperatrice Reine de Hongrie et de Bobeme, et le Serenissime et très Puissant Prince Charles Emanuel Trois, par la Grace de Dieu Roy de Sardaigne, d'une Part ; et le Serenissime et très Puissant Prince Philippe Cinq, par la Grace de Dieu Roy d'Espagne et des Indes (de glorieuse Memoire) et après son decès le Serenissime et très Puissant Prince Ferdinand Six, par la Grace de Dieu Roy d'Espagne et des Indes, de l'autre ; à laquelle Guerre s'étoient interessés, les Hauts et Puissants Siegneurs les Etats Generaux des Provinces Unies des Pays-bas, comme Auxiliaires du Roy de la Grande Bretagne et de l'Imperatrice Reine de Hongrie et de Bobeme ; le Serenissime Duc de Modene, et la Serenissime Republique de Genes, comme Auxiliaires du Roy d'Espagne. Dieu dans sa misericorde a fait connoître à toutes ces Puissances en même tems la Voie, par laquelle il vouloit qu'elles se reconciliasent, et rendissent la Tranquillité aux Peuples qu'il a soumis à leur Gouvernement. Elles ont envoyé leurs Ministres Plenipotentiaires à Aix la Chapelle, où ceux du Roy de la Grande Bretagne, du Roy très Chretien, et des Etats Generaux des Provinces Unies, étant convenus des Conditions Preliminaires d'une Pacification Generale, et ceux de l'Imperatrice Reine de

and the most Serene and most Potent Prince Lewis XV. by the Grace of God, the most Christian King, on the other ; as also between the King of Great Britain, the Empress Queen of Hungary and Bohemia, and the most Serene and most Potent Prince Charles Emanuel III. by the Grace of God, King of Sardinia, on the one Part, and the most Serene and most Potent Prince Philip V. by the Grace of God, King of Spain and the Indies, (of glorious Memory) and after his Decease, the most Serene and most Potent Prince Ferdinand VI. by the Grace of God, King of Spain and the Indies, on the other : In which War the High and Mighty Lords the States General of the United Provinces of the Low Countries had taken Part, as Auxiliaries to the King of Great Britain, and the Empress Queen of Hungary and Bohemia ; and the most Serene Duke of Modena, and the most Serene Republick of Genoa, as Auxiliaries to the King of Spain. God, in his Mercy, made known to all these Powers, at the same Time, the Way which he had decreed for their Reconciliation, and for the Restoration of Tranquility to the People, whom he had subjected to their Government. They sent their Ministers to Aix la Chapelle, where those of the King of Great Britain, his most Christian Majesty, and of the States General of the United Provinces, having agreed upon Preliminary Conditions for a General Pacification ; and those of the Empress Queen